

Sheri Lynn Behr

NoSafeDistance

slbehr.com

These photographs from the series NoSafeDistance address my interest in photography without permission.

Today we live in a post-privacy world, an image-obsessed society where cameras are everywhere. With or without our knowledge, we are being photographed several times a day.

When I shoot these images, I am separated from my subjects by glass store windows. Having a camera with a big lens pointed by an unknown person outside the store creates a moment of sudden awareness of something unexpected.

Reactions are varied. By cropping and enlarging the faces, which are often distorted by the window's reflections, and by removing the context, there is a certain ambiguity created.

The images can reference mug shots, identity cards, Facebook friends, missing persons, even paparazzi celebrity captures.

More closely they resemble surveillance photos, which is what they really are. They are meant to challenge our expectations of anonymity and privacy.

Ces photographies de la série NoSafeDistance découlent de mon intérêt pour la photographie sans permission.

Aujourd'hui, nous vivons dans un monde post-vie privée, une société obsédée par l'image où les caméras sont omniprésentes. Sans que nous en soyons toujours conscients, nous sommes photographiés plusieurs fois par jour. Lorsque j'ai pris ces photos, j'étais séparée de mes sujets par des vitrines de magasin. Se retrouver à l'extérieur d'un magasin avec un inconnu pointant son téléobjectif sur soi provoque une prise de conscience soudaine que quelque chose d'inattendu est en train de se produire.

Les réactions sont variées. En recadrant et en élargissant les visages, qui sont souvent déformés par les reflets de la vitrine, et en supprimant le contexte, une certaine ambiguïté se crée. Les images se rapprochent alors des photos pour cartes d'identité, des photos de profil Facebook, des avis de personnes disparues, ou même des photos de célébrités prises par des paparazzis. De plus près, elles ressemblent à des images de vidéo surveillance, ce qu'elles sont vraiment en fait. Leur but est de remettre en question les attentes que nous













